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КОНКУРС ПРОФМАЙСТЕРНОСТІ ВОЇНИ СВІТЛА

МІЖНАРОДНА СПІВПРАЦЯ

На початку березня
2022 року найбільшу
атомну електростанцію в
Європі захопили російські
окупанти. І ця найболючі-
ша та найдраматичніша
сторінка, і для ЗАЕС, і для
всієї української енерге-
тики, досі, на жаль, не
перегорнута. Майже 20
місяців поспіль росія ви-
користовує станцію як
військову базу, тримаючи
там озброєних вояк, тех-
ніку та боєприпаси. Май-
же 20 місяців поспіль
росія, нехтуючи ядерною
і радіаційною безпекою
всієї Європи, не повер-
тає атомну електростан-
цію Україні та, зрештою —
людям, для яких ЗАЕС
була одним з найважливі-
ших сенсів життя...

Увесь світ бачить, як
російські покидьки знищу-
ють лінії електропередач
(ЛЕП), внаслідок чого від-
ключаються атомні енергоб-
локи. Як нищать енергетич-
ну інфраструктуру України,
намагаючись занурити нас
у темряву та холод, звину-
вачуючи у своїх злочинах
українських воїнів, які за-
хищають рідну землю...
А того страшного дня, 4 бе-
резня 2022-го, світові у пря-
мих включеннях показали,
як окупанти обстрілювали
ЗАЕС, щоб захопити її та
місто-супутник Енергодар. 

Миттєве рішення: 
захищати

На власні очі бачив цей
жах і наш сьогоднішній
Вартовий — уродженець
Енергодара Ігор Сорока,
який служить у Нацгвардії.
Саме він з побратимами зус-
трічав колону ворожої техні-

ки, що їхала захоплювати
найбільший в Україні та на
всьому континенті атомний
об’єкт.

Перші зіткнення укра-
їнських військових з ро-
сійськими окупантами на-
гадували комп’ютерну гру,
розповідає нацгвардієць,
але тільки до перших втрат.

До кровопролитної пов-
номасштабної війни Ігор
Сорока жив звичайним жит-
тям: любляча родина, робо-
та, активні заняття боксом
та вже прийняте рішення і
«процедура» працевлашту-
ватися на Запорізьку атомну
електростанцію в цех дез-
активації. Перед цим були
сім років служби в заго-
ні спецпризначення «Скор-
піон», який охороняє ЗАЕС, і
станція стала рідною...

Що росіяни таки нава-
жаться на повномасштабне
вторгнення, навіть уявити не
міг, та коли це сталося,
рішення піти воювати при-
йняв миттєво.
(Закінчення на 2-й стор.)

Ігор СОРОКА, захисник ЗАЕС:
«За країну не треба вмирати —

за країну треба жити!»

ВОЛОНТЕРСТВО

ХАЕС: не втомлюємося
допомагати

Від перших днів війни працівники станції стали ініціа-
торами великого числа благодійних акцій, кошти з яких
спрямовуються для допомоги нашим воїнам. Хмель-
ницькі атомники є лідерами серед інших відокремлених
підрозділів НАЕК «Енергоатом» із зарплатних відраху-
вань на потреби ЗСУ. А на початку цього року ініціативна
група працівників створила першу серед атомників гро-
мадську організацію «Енергія наших сердець», яка
спільно з організацією молоді ППО ВП ХАЕС, іншими
волонтерами станції невтомно займається усіма питан-
нями організації благодійної допомоги.

205 млн грн на ЗСУ із власних зарплат
Саме стільки своїх зарплатних коштів станом на жовтень

2023 року перерахували працівники Хмельницької атомної
електростанції на підтримку Збройних Сил України. А поча-
лося все з ідеї віддати половину тринадцятої зарплати бій-
цям ЗСУ.

— Це був патріотичний порив у перші дні війни — допо-
могти нашим воїнам, які дають відсіч російським агресорам,
— згадує голова ППО ХАЕС Михайло Гук. — Зробити від-
рахування — половину 13-ї зарплати за 2021 рік, яку випла-
чували якраз на початку війни у 2022 році. Цю ідею підтримав
генеральний директор ВП ХАЕС Андрій Козюра. Благодійну
ініціативу було закладено, і ми стали серед інших ВП Компанії
лідерами з відрахування коштів для потреб ЗСУ. Хмельницькі
атомники почали щомісячно перераховувати одноденний
заробіток. Кошти спрямовувалися на спеціальний рахунок
Національного банку України на потреби оборони України.
Додатковою ініціативою деяких підрозділів на ХАЕС також
став перерахунок на підтримку ЗСУ додаткових премій. 

На жаль, за час війни практично всі працівники фінансово
виснажилися, в усіх є сім’ї, чимало наших людей чи їхніх дітей
призвали обороняти Україну, хтось самотужки допомагає
своїм рідним, сусідам, знайомим.

(Закінчення на 3-й стор.)

Конкурс професійної майстерності,
без перебільшення, є однією з найваж-
ливіших і захоплюючих подій для фахів-
ців галузі. Молоді працівники мають
можливість продемонструвати свої
знання, навички та майстерність. Це не
лише спосіб визначити найкращих, а й
потужна платформа для обміну досві-
дом та знаннями між учасниками. Во-
ни можуть спілкуватися, обговорювати
нові ідеї та розвивати свої професійні
вміння. Тут усі учасники можуть бути
впевнені, що їхні знання та навички
будуть оцінені та визнані. 

Переможців конкурсу визначали за
результатами теоретичного та практич-
ного етапів. Упродовж двох днів молоді
атомники демонстрували свої знання у
сфері охорони праці, техніки безпеки,
професійної діяльності, доводили вмін-
ня безпечно управляти обладнанням,
якісно зварювати деталі та проводити
хімічні дослідження, ефективно ремон-
тувати устаткування і досконало водити
автомобіль. Змагання за звання кращо-
го проходили серед представників
восьми професій. 

Урочисте нагородження перемож-
ців відбулося в Палаці культури Рів-
ненської АЕС. «Приємно, що серед кон-
курсантів є представники Запорізької
АЕС. Нині вони працюють на інших укра-
їнських АЕС, однак прагнуть професій-
но вдосконалюватися та розвиватися.
Цей конкурс має потужну мотиваційну
складову. Віримо, що всі його учасники
досягнуть тих професійних висот, про
які мріють», — зауважив голова органі-
зації молоді ППО РАЕС Євгеній Бураков.

(Закінчення на 2-й стор.)

Майстри своєї справи

Під час зібрання близько
700 делегатів представля-
ли 30 мільйонів працівни-
ків   у сфері обслуговування,
держслужби, освіти, меди-
цини, енергетики з усього
світу. Конгрес проходив під
гаслом «Людина понад при-
бутком у світі багатовимір-
них криз».

Ведучим цього заходу
був Президент PSI пред-
ставник англійських проф-
спілок Дейв Прентіс. Кон-
грес заслухав звіт та аналіз
роботи PSI за 2018–2023
роки від представниці іта-
лійських профспілок ГС Рози
Паванеллі, фінансовий звіт
за 2017–2022 роки, звіт реві-
зійної комісії.

Формат ефективного
спілкування

Робота проходила у виг-
ляді тематичних панельних
дискусій, за участю провід-
них профспілкових лідерів з
різних куточків світу, науков-
ців, аналітиків, керівництва

інших профспілкових об’єд-
нань. Ці панельні дискусії
відображали контент нової
Програми дій PSI, основні
постулати якої  були про-
працьовані та затверджені
делегатами Конгресу.

Панельні дискусії місти-
ли такі теми:

● людина понад прибут-
ком у світі багатовимірних
криз;

● негативні наслідки піс-
ляковідного світу для пра-
цівників громадського об-
слуговування;

●майбутнє належить гро-
мадському обслуговуванню;

● діджиталізація та штуч-
ний інтелект: вплив на пра-
цівників сектору громадсь-
кого обслуговування та
економіку;

● деколонізація та анти-
расизм;

● просування прав проф-
спілок;

● клімат, працівники,
профспілки та інші.

Регламентні питання
Конгрес обрав нове

керівництво. Президентом
PSI  стала представниця
шведських профспілок Бріт-
та Лейос. Генеральним
секретарем було обрано
представника австралій-
ських профспілок Деніела
Бертоззу. Українська деле-
гація висловила підтримку
та вдячність новообраному

керівництву за підтримку
України під час широко-
масштабної війни росії в
Україні у 2022 та поточному
роках.

Було ухвалено низку
планових та надзвичайних
Резолюцій, зокрема Резо-
люцію №47 «Солідарність з
українськими робітниками
та народом» та Резолюцію
№48 «Війна в Ізраїлі та Па-
лестині». У Резолюції №47
зазначено, що «Перемога
Путіна в Україні буде успі-
хом авторитарного режи-
му, який загрожує знищити
українську ідентичність та
культуру. PSI не може стояти
осторонь».

Розвінчування
спотворених думок
Треба зазначити, що

профспілки Латинської Аме-
рики, Африки, Індонезії ма-
ють часто-густо спотворену
інформацію щодо агресив-
ної війни росії в Україні. Тому
для української делегації, до
складу якої входили пред-
ставники дев’яти галузевих
профспілок, першочерго-
вим завданням було донес-
ти правду щодо російської
війни в Україні на глобально-
му майданчику. Всі члени

української делегації брали
активну участь у роботі над
Резолюцією щодо України,
активно виступали в деба-
тах по Програмі дій, спро-
стовуючи хибні російські
наративи, які озвучували
профспілки з Латинської
Америки, брали участь у
презентації Резолюції та
робочих органах Конгресу.

«Україна переможе!» —
звучало в залі зібрання. Усі
делегати підтримують Ук-
раїну в цій боротьбі. Робота
українських профспілок з
розширення інформаційних
кампаній про російську війну
в Україні на міжнародних
майданчиках триває. 

25-26 жовтня на Рівненській АЕС відбувся підсумковий конкурс про-
фесійної майстерності серед молодих спеціалістів НАЕК «Енергоатом». У
ньому взяли участь 27 фахівців-переможців відбірних конкурсів, що про-
ходили протягом року у відокремлених підрозділах Компанії —
Рівненської, Хмельницької та Південноукраїнської АЕС, а також у ВП
«Атомремонтсевіс».

«Україна переможе!»
14-18 жовтня у Женеві (Швейцарія) відбувся 31-й

Конгрес Інтернаціоналу працівників громадського
обслуговування (PSI), членом якого Атомпрофспілка є з
2005 року. Конгрес був відтермінований у зв’язку з лок-
дауном під час пандемії короновірусу, і великі зусилля
цього об’єднання профспілок були спрямовані на
захист медичного персоналу (зокрема середнього) на
міжнародному та національних рівнях.
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

КОНКУРС ПРОФМАЙСТЕРНОСТІ

РОЗПОВІДЬ ОЧЕВИДЦЯ

«Російський паспорт отримувати відмовилася — ця ганчірка мені не потрібна»
Мешканка Енергодара Олена, справжнє ім’я якої

ми не розкриваємо з міркувань безпеки, працювала
на Запорізькій АЕС понад 24 роки. Після окупації міста
жінка залишалася тут і виконувала свої професійні
обов’язки. Життя під ворожим триколором ставало
дедалі нестерпнішим, тож прийняла рішення виїжджа-
ти. Про початок повномасштабного вторгнення, за-
хоплення ЗАЕС росіянами та життя в окупації — з пер-
ших вуст.

ЖИТТЯ ДО
Я прийшла на станцію юною практиканткою в 1998 році,

після закінчення вишу. Одразу знайшла спільну мову з
колегами та поступово вливалася в робочий процес. До
початку повномасштабного вторгнення мала посаду керів-
ника середньої ланки. Крім роботи на ЗАЕС, активно зай-
малася громадською діяльністю у місті. 

Маю двох дітей, молодша донька ще маленька. Я любила
свою роботу, своє життя, проте навіть уявити не могла, як усе
зміниться в лютому 22-го. 

ПОЧАТОК ВТОРГНЕННЯ
Було важко повірити в те, що відбувається. Це нагадува-

ло якийсь фільм жахів. Хотілося просто бігти з цього «кіноте-
атру». Але то тепер була наша реальність.

Наш останній «мирний» робочий день був 28 лютого.
Спочатку ми сиділи у бомбосховищі, згодом персонал
вивезли зі станції автобусами, бо була загроза її захоп-
лення. Величезні колони росіян заїхали на ЗАЕС на
початку березня. Вже 15 числа керівництво сказало
виходити на роботу. Коли побачила наш понівечений
учбово-тренувальний центр і згорілий танк, що був
накритий маскувальною сіткою, у мене потекли сльози —
було дуже страшно. На прохідній ми стояли в довжелез-
них чергах, чекали, поки нас пустять на територію станції.
І весь цей час, щодня на даху адміністративного корпусу
стояв снайпер, який стежив за нами через приціл.

«АСВАБАДІТЄЛІ»
Нас усіх прискіпливо перевіряли росгвардійці — кремез-

ні, як на підбір, чоловіки в якісній бойовій екіпіровці зі зброєю.
Вони не дивилися нам в очі, лише іноді робили зауваження,
що ми надто явно демонструємо своє невдоволення через
їхню присутність. Вони нас боялися! Бо прийшли не завойо-
вувати, а «асвабаждать». Їм так промили мізки, що вони були
не просто здивовані, а шоковані, що ми не зустрічали рос-
гвардію радісно з хлібом-сіллю.

Були й так звані «чмобіки» — низькорослі безхатьки зі
східною зовнішністю та жахливим акцентом. Вони жили
в інженерному корпусі наче в дитячому таборі, не розу-
міючи, де знаходяться. Ти прийшов на роботу, займаєш-
ся своїми справами, аж раптом дивишся у вікно, а там

іде такий чмоня з рушничком митися в туалеті адмінкор-
пусу… Цікаво, що ці російські солдати навіть не розумі-
ли, де перебувають! — питали, мовляв, що це у вас за
завод?!

Іноді вони влаштовували показові кіношки з перестрілка-
ми. Мабуть, приїжджали їхні журналісти і треба було показу-
вати бійки з укронацистами.

НАПОЛЕГЛИВА АГІТАЦІЯ
Персонал станції працював у межах правового Кодексу

України. Таких співвітчизників, щоб зустрічали радісно оку-
пантів, я особисто не бачила. Але, так, деякі були, скажімо,
лояльні до співробітництва з росіянами з різних причин (як,
наприклад, родичі в росії). До того ж періодично нас приму-
сово збирали в актовій залі та агітували підписувати контракт
з «Росатомом». І наш перший колаборант Мішин представ-
ляв агітників словами «прошу любить и жаловать». Бував
присутній також Ренат Карчаа, який дивився в очі й так упев-
нено казав на біле чорне, що мимоволі виникало питання:
хто з нас не в порядку? 

Якось нас учергове зібрали і сказали, що Україна
навмисне вимкнула енергопостачання станції, тож саме
вона у такий спосіб планує влаштувати техногенну катас-
трофу. Окупанти запевняли, що саме вони наша єдина
надія на порятунок, бо вони можуть підключити станцію до
російського живлення. На кожних зборах серед іншого
наголошувалося, що атомник — це людина без національ-
ності, це патріот підприємства! Й оскільки так сталося, ми
маємо прийняти цей факт і працювати для того, щоб наше
підприємство функціонувало. Лякали прильотами від
української сторони. Що потім чекаєш кінця робочого дня,
приходиш додому, йдеш на 9-й поверх, ловиш українсько-
го оператора і читаєш, що насправді відбувалося. Загалом
маю сказати, що з нами працювали професіонали-агітато-
ри, беззаперечно. Хоча з тих, хто підписували угоди, біль-
шість були після «підвалів», або налякані погрозами роз-
прави сім’ї. Декого задобрювали, пропонуючи значно
більшу зарплату.

Одного разу на таких зборах я наважилася запитати, що
буде з тими, хто відмовиться співпрацювати з «Росатомом»?
Наступного ж дня у мене забрали перепустку і відтоді я біль-
ше не з’являлася на станції. Це було наприкінці минулого
року. Так я почала працювати віддалено та консультувати
колег з певних робочих питань, щоб хоч якось вижити і відво-
ліктися від усіх жахливих подій. 

ПРИМУСОВА РУСИФІКАЦІЯ
Жити у місті ставало дедалі складніше. З приходом тем-

ряви вулиці наче вимирали, лише деінде у вікнах будинків
горіло світло (може, відсотків 10%). Час від часу були прильо-
ти — помирали невинні цивільні… Пам’ятаю страшний

обстріл 1 вересня 2022 року. Тоді загинула жінка у власній
квартирі — у шию прилетів осколок… 

В окупації постійно перебуваєш у напрузі та боїшся за
своє життя. Росіяни могли зупинити тебе просто на вулиці,
забрати телефон та перевірити, з ким спілкуєшся, на які
сайти заходиш. Український зв’язок у місті був лише на висо-
ких поверхах деяких багатоквартирних будинків. Встановлю-
вати VPN на телефон, щоб дивитися український контент
заборонялося — штраф 600 000 рублів. У мене був прихова-
ний телефон з VPN, на ньому я вмикала наші «Єдині новини»,
щоб бути у курсі подій. 

Крім цього, місцевих змушували отримувати російські
паспорти. Якось я їхала на велосипеді до своєї матері, яка
живе в селі неподалік Енергодара. Шлях проходив через
блокпост, де мене зупинили російські військові й вимага-
ли документи для перевірки. Російський паспорт я отри-
мувати відмовилася — ця ганчірка мені не потрібна. А на
блокпостах зазвичай казала, що ще стою в черзі за
паспортом. Але того разу окупанти вже чітко дали зрозу-
міти: не буде паспорта — більше не пропустять. Ще один
відчутний важіль тиску — продаж ліків тільки за росій-
ським паспортом. У моєї колеги хвора дитина, котра
постійно потребує ліки, без яких не може існувати. Як їй
бути? І як бути ще сотням людей, які стали заручниками
цієї жахливої ситуації?! Терпіти той терор вже не було
сили, тому я якнайшвидше прагнула виїхати з міста… Тоді
вже працювала в Києві тимчасова адміністрація з праців-
ників ЗАЕС, котрі виїхали з Енегодара, і невдовзі я з
дочкою покинула місто також.

НЕЗЛАМНИЙ ПАТРІОТИЧНИЙ ДУХ
В Енергодарі більшість людей підтримує Україну.

Навіть в окупації у місті стало чути дедалі частіше україн-
ську мову, хоча більшість мешканців раніше були росій-
ськомовні. Пригадую ситуацію на центральному ринку.
Кілька разів на тиждень у місто приїжджала жінка з різно-
манітною домашньою продукцією. Біля неї завжди були
великі черги. Цікаво, що всі люди у черзі спілкувалися
українською, незважаючи на постійну присутність окупан-
тів. Я дуже любила туди ходити, це в нас був такий осере-
док українського спілкування. Як ковток свіжого повітря в
окупації. 

А ще часто згадую молодого бійця, який працював у нас
на ЗАЕС водієм. Під час штурму станції окупантами його
побратима було вбито, його поранено, внаслідок чого дове-
лося ампутували ногу. Та навіть після всього пережитого
юнак оптимістично налаштований жити та змінювати світ на
краще. Наші люди незламні! 

Вірю, що Україна переможе!
Марічка СМЕРЕКА

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Ми розпитали переможців про їхні
враження, настрій і попередні очікування:

Ігор Черевач, дозиметрист (черго-
вий) РАЕС:

«Маючи значний досвід у роботі та участі
в подібних конкурсах, я очікував  на свою
перемогу. Хочу висловити подяку організа-
торам за цей захід, «Енергоатому», а також
висловити вдячність керівнику станції, пану
Івану Валуєву, за його підтримку. Я задово-
лений собою, оскільки це було випробуван-
ням для мене. Цей конкурс підтвердив, що я
правильно виконую свою роботу, дотримую-
чись установлених стандартів на АЕС. Спо-
діваюся, мій успіх буде стимулом для праців-
ників станції до подальшого підвищення
свого професіоналізму».

Денис Стельмах, електромонтер з об-
слуговування електроустаткування ХАЕС: 

«Не очікував перемоги, оскільки мої кон-
куренти були дуже сильні, кожен з них проя-
вив високий професіоналізм, але я зумів
продемонструвати себе краще! День, коли
відбувалася теоретична та практична части-
ни конкурсу, був надзвичайно напруженим,
але після його завершення я відчув полег-
шення. Тепер можу поїхати додому і насо-
лоджуватися своєю перемогою!»

Олександр Розвазкий, машиніст-об-
хідник турбінного устаткування VІ групи
ХАЕС:

«Перед конкурсом я, звісно, сподівався
на перемогу та дуже хвилювався. Коли не
очікуєш і перемагаєш, це завжди дуже при-
ємно, тому я дуже зараз задоволений і
дякую всім за підтримку та організацію —
мене приємно зустріли й усе було на висоті!»

Віталій Басюк, машиніст крана РАЕС: 
«Передусім хочу висловити вдячність

організаторам за можливість самореалізації
та прояву своїх здібностей. Для мене було
важливо довести собі, що я можу досягти
більшого і, головне, не підвести нашу стан-
цію. Я задоволений отриманим результатом
і вдячний своїм суперникам за цей захоп-
люючий досвід. Вони також професіонали у
своїй справі, але я зміг продемонструвати
кращі результати».

Микола Отрода, електрогазозварник
ручного зварювання РАЕС: 

«Я був упевнений у своїй перемозі, бо
дуже добре підготувався до конкурсу, і, на
щастя, мої очікування справдилися. Цей
радісний момент у моєму житті збігся з
народженням двох синочків перед початком
конкурсу, тому я віддячую за цю перемогу їм

і своїй коханій дружині! Ці події надали мені
сили, оскільки був впевнений, що з моїми
дітьми все в порядку і я можу повністю зосе-
редитися на участі в конкурсі. Щасливий, бо
сталося дві чудові події в моєму житті».

Крістіна Солон, лаборант хімічного
аналізу 4 розряду ПАЕС: 

«Я не розраховувала на перемогу через
високий рівень підготовки моїх суперників.
Проте цей захід для мене був корисним
досвідом, і я отримала задоволення від учас-
ті. Моїм бажанням було просто подивитися
місто та РАЕС, але несподівано я ще й пере-
могла! У завданні на практиці мені довелося
визначати вміст хлорид-іонів за допомогою
методу мікрометричного титрування, що
виявилося цікавим для мене та для спостері-
гачів. Сьогодні я отримала велике задово-
лення від міста, спілкування з людьми та
нових цікавих знайомств».

Євгеній Сніжко, водій РАЕС:
«Я не розраховував на перемогу, але

доклав багато зусиль до підготовки. Це зда-
лося мені важливим, оскільки уважність і
наполегливість завжди дають свої результа-

ти. Мої суперники були дуже сильними, і в
теоретичній частині показали навіть кращі
результати, ніж я. Мої враження лише пози-
тивні, цей конкурс надав мені можливість
зробити деякі важливі висновки. Я розумію,
над чим потрібно працювати і сподіваюся на
підвищення свого рівня в майбутньому».

Андрій Савосік, слюсар з ремонту
реактивно-турбінного устаткування РАЕС:

«Коли я брав участь у внутрішньому кон-
курсі, у мене не було надій на перемогу. У той
час на станції тривали планові профілактичні
роботи і в мене бракувало часу для підготов-
ки. Проте я був налаштований оптимістично і
підготував теоретичні завдання на 50 з 50, як
вийшло і зараз. Чесно кажучи, перемоги я
тоді не очікував. Але після першого конкурсу
зрозумів, що мені потрібно зібратися та
докласти зусиль, бо захотів перемогти зно-
ву. Тож я ретельно готувався до цього кон-
курсу і теоретично, і практично. Спочатку я
був дуже знервований, але з часом заспоко-
ївся і зосередився на завданні. Задоволений
результатом своєї роботи і в цілому тим, як
усе пройшло».

Майстри своєї справи

БЕЗЗАПЕРЕЧНІ ПЕРЕМОЖЦІ (І МІСЦЕ)
● Дозиметрист (черговий) — Ігор Черевач,

РАЕС 
● Електромонтер з обслуговування електро-

устаткування — Денис Стельмах, ХАЕС 
● Машиніст-обхідник турбінного устатку-

вання — Олександр Розвазкий, ХАЕС  
● Машиніст крана — Віталій Басюк, РАЕС  
● Електрогазозварник ручного зварювання

— Микола Отрода, РАЕС  
● Лаборантка хімічного аналізу — Крістіна

Солон, ПАЕС  
● Водій легкового автомобіля — Євгеній

Сніжко, РАЕС 
● Слюсар з ремонту реактивно-турбінного

устаткування — Андрій Савосік, РАЕС
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ВОЛОНТЕРСТВО

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

«Це був наче якийсь сон, — пригадує
захисник ЗАЕС. — Я до останнього не міг
повірити, що почалася війна. Потім зібрався,
зателефонував рідним, уточнив, які у них
плани, і повідомив, що йду захищати держа-
ву. Це був ранок 24 лютого, а вже після обіду
я приїхав у спецпідрозділ, де колись служив.
Рідні таке рішення прийняли важко. Та я
пояснив, що мушу, бо маю великий досвід і
точно зможу допомогти. На всі вмовляння
мами не йти відповів просто: всі хочуть
перемоги, але ніхто не хоче, щоб помирали
їхні діти. Проте у всіх є діти, всім важко, а
рідну країну захищати від ворога треба».

«Наш Енергодар 
дуже патріотичний!»

Ігор розповідає, як російські окупанти
вперше намагалися захопити Енергодар та
Запорізьку АЕС. Тоді жителі міста і його мер
Дмитро Орлов цього не допустили. Енерго-
дарці стояли на блокпосту й у прямому сенсі
слова голіруч зупиняли ворога. Щоб потра-
пити в місто, рашисти вигадували причину
за причиною, але українці ворогу не вірили…

«Я не очікував, що наш Енергодар такий
патріотичний, — зізнається Вартовий. — На
в’їзді до міста зібралося дуже багато людей,
дуже. І коли 1 березня 2022-го до блокпоста
під’їхав ворог, вони його не пустили. Вийшов
навіть мер і наголосив, що нікого не впус-
тить. Росіяни під’їжджали й казали, що їм,
мовляв, потрібно просто сфотографуватися
на тлі електростанції, а потім вони поїдуть
назад. Місцеві жителі розуміли, що це брех-
ня, бо російська пропаганда вже крутила

ролики про взяття Енергодара». 
Пізніше загарбники повернулися та ще

раз спробували «зробити селфі із ЗАЕС»,
коли ж це знову не вийшло, почали збройний
прорив оборони міста. Їхня військова коло-
на, що їхала в бік станції, налічувала близько
сотні одиниць техніки. Розвідгрупа захисни-
ків ЗАЕС, яка «зустріла» загарбників, спробу-
вала їх зупинити, але сили були нерівні, тому
українцям довелося відійти. Далі ворога
перехопив спецпідрозділ Ігоря.

Жахлива реальність
Окупанти, каже нацгвардієць, наближа-

лися стрімко, їдучи наче до себе додому.
Коли відстань до їхньої колони зменшилася
до 70 метрів, нацгвардійці отримали коман-
ду відкрити вогонь. 

«У нас була лише стрілецька зброя, —
констатує Ігор, — але ми вели вогонь, стріля-
ли по танках, БТРах. Реакція була дуже
швидка, ми увійшли в кураж. Це було як
комп’ютерна гра: ми круто насипали — і во-
ни відійшли. Та зраділи ми зарано. За 50 хви-
лин вони повернулися й усе повторилося.
Тоді загинув мій побратим — Михайло
Фроліков: йому осколок потрапив у шию.
Стало остаточно зрозуміло, що це ніяка не
гра, а жахлива реальність, бо дійсно помира-
ють люди…

Нам дали команду відступати, і я вивів
побратимів із ЗАЕС. Але не всіх: Михайло
Фроліков та Євген Уколов загинули, захи-
щаючи електростанцію та рідний Енергодар.
Вічна пам’ять їм та шана. Іншим побратимам
вдалося вижити завдяки відданій роботі
командира частини Павла Жарікова, яким
ми всі пишаємося невимовно». 

Повернення до міста
Після відходу зі станції нацгвардійці про-

жили чи не найскладніші години свого життя,
розповідає наш Вартовий: «У полон здатися
не могли, ми ж спецпризначенці. Треба було
тікати. Вирішили — через електростанцію.
Зламали ворота, перестрибнули через
високий паркан і побігли до лісу. Та опини-
лись у глухому куті. Бо за лісом розташоване
озеро, яке ми не мали змоги обійти. Не
лишалося нічого, окрім як стрибати і плисти.
Одного з нас знесло течією, але, Богові дяку-
вати, залишився живим».

Нацгвардійці перепливли озеро й опини-
лися біля села Мічуріна, на лівому березі Ка-
ховського водосховища, згадує Ігор. Каже,
просилися до людей, щоб зігрітися, та ніхто
не відчиняв: напевно, боялися. Зрештою

прихистила одна багатодітна родина: «Вони
дали нам сухий одяг, відігріли, відпоїли. І вже
вранці ми вирушили в Енергодар. Я не вихо-
див на вулицю тиждень».

У той самий час у самому місті творився
суцільний жах. Тільки-но загарбавши
Енергодар, рашисти почали наводити там
свої порядки і відтворювати радянський
союз. Завозили молоковози, вводили рублі,
влаштовували рейди помешканнями, викра-
дали та били людей… 

«Побачене на вулицях рідного міста мене
шокувало, — зізнається наш герой. —Оку-
панти планували за тиждень перетворити
Енергодар на росію. Знаю, що вони зайшли
до нас на базу, знайшли фото підрозділу зі
змагань і почали пошук усіх спецпризначен-
ців. Тому гаяти час ми не могли — треба було
терміново виїжджати з міста. 

Головне — перемога!
Я замаскувався під ботаніка, надягнув

окуляри, приховав усі татуювання, які мо-
жуть мене відразу викрити, і ризикнув. Шанс
був 50 на 50: або випустять, або ні. Та після
декількох блокпостів і перевірок мене таки
випустили, і я поїхав до Запоріжжя. Там вирі-
шив приєднатися до бригади оперативного
призначення, яка в межах кампанії «Гвардія
наступу» отримала назву «Кара-Даг». Служу
в ній і зараз»... 

Після оборони Запорізької АЕС та виїзду
з Енергодара спецпризначенці мали право
відпочити від служби, але Ігор Сорока вирі-
шив, що відпочинок не на часі, адже треба
виборювати свободу рідної країни, рідного
міста, рідних людей… Тримати стрій уже
понад рік допомагає йому маленька донеч-
ка: «Саме вона найбільше мене надихає та
мотивує. Адже я хочу, щоб вона росла в
незалежній вільній Україні. І якщо для цього
потрібно віддати своє життя — я готовий.
Головне — щоб ми перемогли!»

«Тримаймося, хлопці! 
Бо хто, як не ми?»

А для довгоочікуваної Перемоги, переко-
наний захисник, жоден з нас повинен ні на
мить не забувати про війну, не ставитися до
неї легковажно. Каже емоційно, звертаю-
чись до всіх: «Люди! Українці! Війна не в
Донецьку, не в Луганську, не в Херсонській та
Запорізькій областях — війна в усій Україні.
Тому зберіться і продовжуйте боротися хто
як може. Допомагайте воїнам, не припиняй-
те донатити... Лише разом ми зможемо здо-
лати ворога!»

І до захисників, які героїчно тримають
українські землю, море та небо: «Тримаймо-
ся, хлопці! Бо хто, як не ми? За країну не
треба вмирати — за країну треба жити! Але
якщо смерть прийде до нас, ми готові її зус-
тріти. Головне — щоб наша держава була
вільна та незалежна! Слава Україні! Героям
слава!»

Важливо не втрачати віру
Насамкінець Ігор Сорока звертається до

мешканців рідного Енергодара, які перебу-
вають в окупації. Просить земляків не розча-
ровуватися й вірити, що скоро над містом
замайорить синьо-жовтий прапор. Кожний
відвойований клаптик української землі кош-
тує надто дорого, але кожний обов’язково
буде відвойований. 

«Я не братиму за приклад місто чи село,
а візьму одну посадку в полі, — пояснює за-
хисник України. — Під час її штурму одноз-
начно будуть втрати з нашого боку. Тепер
просто уявіть, як важко дається звільнення
території, тому не розчаровуйтеся і чекайте.
Вже понад рік ми, воїни, живемо в посадці,
десь на підлозі чи в окопі під обстрілами і
щодня ризикуємо своїм життям, щоб від-
воювати бодай метр України. Я знаю, що вам
важко, ви втомилися чекати, але не забувай-
те ціну свободи! Впевнений, що відбудеться
звільнення Енергодара і я зайду туди з
синьо-жовтим прапором. Та не все так
швидко, друзі! Тримайтеся і вірте! Слава
Україні! Всіх обійняв».

Ігор СОРОКА, захисник ЗАЕС: «За країну не треба вмирати — за країну треба жити!»
ВОЇНИ СВІТЛА

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
Але трудівники ХАЕС

продовжують щомісячно пе-
реказувати одноденний за-
робіток для єдиної мети —
Перемоги! Паралельно за
підтримки адміністрації
ХАЕС та профспілкового
комітету організація молоді
ППО ВП ХАЕС організувала
значну кількість різноманіт-
них благодійних спортивних
заходів. Додатково вдалося
зібрати на них для потреб
ЗСУ, Нацгвардії, Тероборо-
ни, внутрішньо переміще-
них осіб 4 000 000 гривень.
Клубом рибалок-аматорів
ХАЕС під час змагань з риб-
ного лову зібрано понад пів-
мільйона гривень благодій-
ної допомоги.

Складові успіху 
Хмельницька атомна

електростанція логістично
перебуває у найзручнішому,
в умовах війни, географічно-
му положенні, на відміну від
інших атомних електростан-
цій України. РАЕС розташо-
вана поруч з білоруським
кордоном, як і ЧАЕС. ПАЕС
— недалеко від Вознесенсь-
ка, де відбулися запеклі бої.
Запорізька — під окупацією.

Тому місто-супутник ХАЕС
Нетішин з самого початку вій-
ни перетворилося на своє-
рідний гуманітарний хаб. 

Серед профактиву, пред-
ставників Організації молоді
Атомпрофспілки і просто не-
байдужих городян сформу-
валися групи активістів, що
охопили усі напрями волон-
терської діяльності: логісти-
ку, співпрацю з іноземни-
ми волонтерами, колишніми
жителями міста, які зараз
проживають за кордоном,
але переймаються долею
України. На логістичний
склад у Нетішині, як струмки
до озера, стікались усі гума-
нітарні вантажі. Опікувалися
складом (прийом вантажів,
їх сортування, облік, скла-
дання і ведення картотеки,
формування «посилок», за-
вантаження і відправка
транспорту з гуманітарними
вантажами) члени Ради мо-
лоді ППО Хмельницької АЕС
на чолі з головою молодіж-
ної організації ХАЕС. Ванта-
жі з ліками, продуктами
харчування, засобами дитя-
чої і дорослої гігієни, дитя-
чим харчуванням з Нетіши-
на доставлялися населенню
Енергодара, Славутича, Сє-
вєродонецька, Жовтих Вод
та інших міст і для багатьох
стали порятунком.

Не втратити
довіру атомників

— А після того як краї-
ною прокотилися корупційні
скандали, пов’язані зі злов-
живаннями чиновників на
військовій тематиці, — веде
далі Михайло Гук, — аби у
працівників не настало зне-
віри і не зникло бажання
допомагати, було прийнято
рішення зробити благодійну
допомогу максимально про-
зорою. Тож і було створе-

но громадську організа-
цію з промовистою назвою
«Енергія наших сердець». А
благодійні внески почали
спрямовувати вже на два
рахунки: як і раніше, на муль-
тивалютний Національного
банку України, а також на
рахунок громадської органі-
зації, що став для нас у пріо-
ритеті, бо тут видно, що
купили, де і для кого. 

— На момент створення
громадської організації, на
початковому її етапі, виника-
ло безліч питань: як напи-
сати статут організації, як
проводити платежі, зробити
звітність ГО максимально
відкритою тощо. Я допома-
гав такими консультаціями і
залишився членом правлін-

ня ГО для надання поточної
юридичної допомоги, — за-
значає Олександр Брян-
чик, юрист Атомпроф-
спілки. — Погодження ду-
мок у ГО відбувається у два
етапи. Спочатку — на засі-
данні робочої групи, про яке
повідомляється заздалегідь
і яке проходить на атомній
станції раз на місяць за учас-
тю представників підрозділів
(неофіційна «наглядова ра-
да» з активних, порядних
членів трудового колективу),
членів громадської організа-

ції, а також усіх бажаючих
працівників, адже такі засі-
дання є відкритими. Голова
робочої групи, начальник
служби відомчого нагляду
ХАЕС Сергій Сахнюк допові-
дає про виконані заходи та
отримані нові звернення від
захисників, що надійшли на
адресу генерального дирек-
тора ВП ХАЕС або голови
профспілкової організації.
На засіданні вирішується,
якій частині і якою мірою
допомагати. З документами
робочої групи персонал
атомної станції має змогу
вільно ознайомитись у «За-
гальнодоступних папках»
Outlook у розділі «Допомога
ЗСУ». Також про отримання
допомоги військовими регу-

лярно повідомляється на
сторінках ХАЕС у соціаль-
них мережах та в газеті
«Перспектива». 

Другий етап — листи від
військових передаються до
громадської організації, яка
й реалізує завдання. 

Відповідність потребам
та прозора звітність
— Коли атомники отри-

мали можливість частину
заробітку переказувати на
рахунок новоствореної ГО,
ми самі змогли забезпечува-
ти військових за їхніми звер-

неннями, — розповідає
голова громадської орга-
нізації «Енергія наших сер-
дець», депутат міської
ради, інженер ВП ХАЕС
Денис Красовський. —
Тепловізори, квадракопте-
ри, приціли, споміжне об-
ладнання, та найбільший
запит — на зв’язок, радіо-
станції, тепловізори. Бекчек
з військовими частинами за
їхніми потребами постійний,
як перед закупівлею необ-
хідного, так і під час закупівлі
— для уточнень. Після того
як передали замовлення вій-
ськовим, обов’язково з’ясо-
вуємо, чи все обладнання
якісне, працездатне. Поста-
чальників ми шукали досить
довго, поки знайшли най-
більш відповідальних. Зараз
ми вийшли на той рівень,
коли вони вже самі нас зна-
ходять, пропонують нижчі
ціни за якісний товар. 

Усі військові частини
надають нам документи,
акти прийому-передачі, ку-
ди пішла допомога. 95 від-
сотків наших військових
завжди відправляють з акта-
ми і подяки. Але особливо
приємно для нас бачити їхні
промовисті очі, коли воїни
приїжджають на ротацію і
мають можливість особисто
сказати «дякую», від цього
ми відчуваємо невимовну
радість.

На жаль, не на всі потре-
би військових ми можемо
відреагувати. Бо якщо у
лютому 2023-го, на початку
створення громадської ор-
ганізації, у перший місяць
надійшло близько 20 листів,
зараз така кількість може
надходити на тиждень. Тож у
пріоритеті допомоги ті вій-
ськові частини, де служать
наші працівники, жителі Не-
тішина і 30-кілометрової
зони. Цей пріоритет пропи-
саний і в Статуті громадської
організації. 

Для війни немає 
неробочих днів

Графік роботи — після
роботи. В основному до
десятої години, але буває
й до другої ночі. Щодня.
Для війни немає робочих і
неробочих днів. Працює-
мо на ентузіазмі, не покла-
даючи рук, як правління
громадської організації, в
якому дев’ять осіб, так і пер-
сонал Хмельницької атомної
електростанції, здебільшого
молодіжна ланка підприєм-
ства. Усі намагаються до-
помогти: від банального —
щось принести, і до більш
важливого завдання — зна-
йти необхідне для військо-
вих за хорошими цінами.
Кожен на своєму місці ро-
бить те, що йому під силу.
Для Перемоги. 

Лілія СОКОЛОВА

ХАЕС: не втомлюємося допомагати
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СЛАВУТИЧ СЬОГОДНІ

Колектив автотранспорт-
ного господарства в Жовтих
Водах налічує трохи більш як
100 осіб. До складу АТГ вхо-
дять ремонтна майстерня,
відділ експлуатації (він вклю-
чає диспетчерську групу,
розподілювачів робіт, водіїв
різних видів транспорту та
механізмів), також є служба
електромеханіка.
Люди працюють сумлінно

«Наш підрозділ вважа-
ється допоміжним, — роз-
повідає Петро Онопчук,
в.о. начальника АТГ. — Він
забезпечує функціонування
основного виробництва. На-
даємо послуги різним під-
розділам Жовтоводського
майданчика, допомагаємо
колегам із Кіровоградщини.
Зокрема, наші водії КрАЗів
за потреби долучаються до

перевезення руди. У нас ба-
гато механізмів, транспорт-
них засобів. На жаль, кад-
рів бракує. Шукаємо шляхи
розв’язання цієї проблеми.
Користуючись нагодою, хо-
чу подякувати за відданість
справі кожному працівнику.
Люди у нас працюють сум-
лінно, незважаючи на еконо-
мічні труднощі та моральну
пригніченість через воєнний
стан».

Тисячі кілометрів доріг
Петро Матускін та Юрій

Седченко — досвідчені во-
дії автобусів, які доставля-
ють на роботу працівни-
ків віддалених підрозділів
Жовтоводського майдан-
чика комбінату.

Петро Матускін за кер-
мом уже 42 роки і не уявляє
для себе іншої професії. На
водійському кріслі почува-
ється впевнено та комфорт-
но. Цінує рідний колектив,
адже це не просто колеги, а
справжні друзі.

Юрій Седченко працює в
АТГ 37 років. Перевезення
працівників підприємства по
місту, відрядження на Кіро-
воградщину — тисячі кіло-
метрів доріг, сотні вдячних
пасажирів, безліч позитив-
них вражень від улюбленої
справи.

Проявивсь у Юрія і та-
лант інструктора: вчить пре-
мудростей водійської майс-
терності 8-річного онука
Тимура. Хлопчик — у захваті,
коли дідусь дає «порулити»
та дозволяє допомогти у
ремонті автомобіля. «Якось
ми пробили в дорозі коле-
со, — розповідає Юрій. — То
внучок допомагав його від-
кручувати, ставити. Отакий у
мене помічник. Справжній
автомобіліст підростає!»

Петро та Юрій бажа-
ють колегам міцного здо-
ров’я, стабільної роботи, гід-
ної зарплати, спокійного
життя під мирним українсь-
ким небом.

Робота, варта поваги
27 років працює в АТГ

Ігор Посунько, бригадир
майстерні ремонту. Він за-

значає: «Часи зараз важкі.
Але кожен намагається зро-
бити все від нього залежне,
щоб виконувати поставлені
завдання. Слюсарі, зварни-
ки, токар, які працюють у на-
шій майстерні, мають висо-
ку кваліфікацію та великий
досвід. Це чудові  працелюб-
ні люди, варті поваги. Є
колеги, які зараз на фронті.
Хвилюємося, коли дізнає-
мося про поранення. Радіє-
мо, коли є стабільний зв’я-
зок та добрі новини про
наших захисників. Корис-
туючись нагодою, передає-
мо їм вітання з професійним
святом! Бажаємо усім міц-
ного здоров’я, натхнення в
роботі і щоб якнайшвидше
закінчилася війна».

НАШІ ЛЮДИ

«Кожен намагається робити
все від нього залежне»

У зв’язку з минулим Днем автомобіліста і дорожника
пресслужба ДП «СхідГЗК» завітала до автотранспорт-
них підрозділів підприємства та поспілкувалася з пра-
цівниками.

Що загальновідомо про місто
Народжувалося в епоху СРСР, і така

практика, як будівництво Славутича,
видавалася потужним актом спільної
віри, допомоги та підтримки тих, хто
зазнав втрат через катастрофу на
Чорнобильській АЕС, що сталася 1986
року. Прип’ять, колишнє місце прожи-
вання багатьох із містян, стало непри-
датним для життя після аварії. Тому
було вирішено будувати нове місто-
супутник для подальшого обслугову-
вання ЧАЕС, яке назвали Славутичем.
Побудоване воно було в лічені місяці з
допомогою фахівців-будівельників з
багатьох республік тодішнього СРСР.
Має величезну площу в центрі, пам’ят-
ник білому ангелу, готель і ресторан.

Архітектурна знахідка
Із цими знаннями я вперше опини-

лася в Славутичі — в центрі, в готелі
біля великої площі. Приїхала у відряд-
ження на профспілковий семінар. І
познайомилася з людьми — активни-
ми, завзятими, часом різкими, часто
наполегливими, але точно не байдужи-
ми і дуже відкритими. Дві профспілчан-
ки, Тетяна і Наталія, взялися показати
мені місто. І змогли зацікавити і врази-
ти. Ми «непомітно» прогуляли три годи-
ни. Це було справді захопливо. 

Вони розповідали, що це місто має
свою унікальну архітектуру, яка натхне-
на не лише сучасними спорудами, а й
душею та історією тих, хто відбудову-
вав його. Тут 13 кварталів, серед яких
Поліський, Дніпровський, Деснянсь-
кий, Бакинський, Вільнюський, Добри-
нінський, Київський, Ризький, Талліннсь-

кий, Тбіліський, Чернігівський, Пе-
черський, Єреванський. Назви квар-
талів не випадкові. Більшість із них
відображають архітектурну схожість
традицій тих республік, представники
яких працювали над будівництвом
міста. Вони приїжджали сюди зі своїми
матеріалами, персоналом та проєкта-
ми для відбудови.
Мандрівка Прибалтикою і Кавказом

Ми розпочали прогулянку з При-
балтійського регіону. Зайшли на за-
тишні вулички Талліннського кварталу,
куди естонці буквально завезли еле-
гантні дерев’яні котеджі з білим обрам-
ленням навколо вікон, справді ніби з
краєвидних передмість Таллінна. Далі
— Ризький і Вільнюський, з дуплекса-
ми, таунхаусами та п’ятиповерхівками,
які доволі детально відображають архі-
тектуру міської Прибалтики! 

Далі — більше. Азербайджанці
оформили «свої» будинки декоратив-
ними косичками, а вхід в один із під’їз-
дів — величезним панно, вкритим
зелено-блакитною глазур’ю.

На південний схід від центру міста
розташований Єреванський квартал,
який віддзеркалює архітектурні тради-
ції Вірменії. Вірмени привезли в цей
район рожевий вулканічний туф! З
нього побудовані й просторі кавказькі
котеджі, і п’ятиповерхівки. У них можна
помітити вірменські орнаменти на ар-
ках, стилізовані дворики з величезними
стаціонарними мангалами для мешкан-
ців — нагадування про звичаї країни.

Сусідній Бакинський квартал — це
справжня пригода Сходу, зі східними
орнаментами на фасадах і деталізова-
ними мансардними парапетами. Тут
навіть є торговий центр «Айнур» з
характерною східною галереєю та схо-
дами. І великий казковий дитячий
садок з альтанками-шатрами.

У Тбіліському кварталі одразу ба-
чиш знайомий грузинський орнамент
на балконах та карнизах, що надає
будинкам кавказького колориту. І прак-
тично кожна квартира облаштована
окремою мангальною кімнатою! 

Окупація
Славутич несе в собі не лише красу

багатьох культур, а й спогади про дні
окупації, коли місто було відділене від
світу протягом дев’яти довгих днів.
Втрата електроенергії, порожні мага-
зини та талони на хліб — такими були
будні того часу.

«Пам’ятаю, як «активна група» по-
чала їздити селами та привозити в
наше місто молоко, потім збирали по
селах та привозили нам рибу, гриби.
Була взаємна допомога. Ніколи не
забуду ті балони з молоком. І як отри-
мували по талонах хліб. А коли не ста-
ло електрики, було ще складніше», —
згадує Наталія про час окупації. Але
саме в ті важкі дні виявилася справжня
сила єдності містян. Люди допомагали
одне одному, підтримуючи своїх сусідів
і друзів.

***
Славутич сьогодні — це не лише

місто. Це спортивні комплекси, дитячі
садки, школи, бібліотеки, де найменші
мешканці вчаться та ростуть. Це місце,
де на кожному кроці тебе супроводжує
запах лісу, де теплі вечори прикраша-
ються барвами квітів.

Марічка СМЕРЕКА

Місто з міцним характером і відкритою душею
Буває, здається, знаєш про якусь місцину начебто чимало для загаль-

ного розуміння. І їдеш туди без зайвих очікувань. От приблизно так у мене
було зі Славутичем. Аж раптом твоє сприйняття геть перевертають.
Перевертають люди — які там живуть, працюють, досягають результатів,
закохуються, переймаються за рідних, виховують дітей. І щиро люблять
своє місто, залишаючись у ньому попри війну, негаразди і складнощі. Вони
знають про свій Славутич усе — і діляться своїми знаннями, несподівано
закохуючи в нього і мене. 

Дівчата розповіли багато цікавого про своє незвичайне місто. І трошки
про себе :)

Тетяна БУРДІНА:
Я інженер з метрології  ЧАЕС. Займаюся підготовкою, перевіркою і організацією

контроля метеорологічних характеристик. Веду графіки, базу даних засобів вимі-
рювальної техніки на 9000 позицій, а також регламентуючі документи з забезпечен-
ня єдності вимірювання, проводжу аудити та експертизу технічної документації в
галузі метрології. 

Ми з батьками приїхали з росії, з Уралу, коли мені було 4 роки. Батьки там також
працювали на атомній станції, і сюди, в Славутич, їхали за кращим життям. І жодного
разу не пожалкували. Ми громадяни України. Коли ми разом зустрічали 2023 новий
рік, я сказала батькам: «Дякую, що ви перевезли мене сюди». Бо мені довелося від-
відати рідне місто, і ще раз упевнитися, що саме тут я — вдома. Тут знайшла все, що
мені потрібно, щоб бути щасливою.

Наталія БРИЛЬ:
Працюю інженером-радіологом 1 категорії в лабораторії індивідуального

дозиметричного контролю в цеху радіаційної безпеки на ДСП ЧАЕС. Основна
функція ЛІДК-забезпечення та контроль зовнішнього і внутрішнього опромінен-
ня персоналу ДСП ЧАЕС, сторонніх організацій та відвідувачів зони відчуження.
Індивідуальний дозиметричний контроль здійснюється за допомогою засобам
вимірювальної техніки, а саме: зовнішнє опромінення — ТЛД система HARSHAW
8800, внутрішнє опромінення — спектрометри випромінювання людини.

Мої батьки також приїхали в Україну з росії 1987 року працювати на ЧАЕС,
батько працював в електроцеху 26 років і вже на пенсії, а мама ще працює. Ми
їхали сюди, бо тут є станція, робота, забезпечують житлом.


